
ŠTVRTOCKÝ KURIÉR 

Ú R A D N É  H O D I N Y  

O B E C N É H O  Ú R A D U  

Pondelok 08:00 - 11:30 

 12:30 - 15:30 

Streda 08:00 - 11:30 

 12:30 - 16:30 

Piatok 08:00 - 11:30 
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I N F O R M A Č N Ý  O B Č A S N Í K  O B C E  S P I Š S K Ý  Š T V R T O K  

Vážení a milí spoluobčania 

Koniec roka je vždy časom, kedy sa obzrieme späť, zhodnotíme, čo sme 

dosiahli, a zamyslíme sa nad tým, čo nás ešte čaká. Dovoľte mi preto, aby 

som sa s vami podelil o niekoľko myšlienok pri tejto príležitosti. 

Rok, ktorý sa blíži k svojmu záveru, bol pre obec Spišský Štvrtok opäť rokom 

plným práce, výziev, ale aj úspechov. Spoločne sme dokázali zrealizovať 

niekoľko dôležitých projektov, ktoré zlepšili kvalitu života v našej obci. 

Medzi najvýznamnejšie aktivity patrila výstavba  miestnych komunikácií a 

chodníkov, ktorá priniesla  príjemnejšie prostredie pre všetkých. Podarilo sa 

nám tiež obnoviť verejné osvetlenie a zrekonštruovať interiéry budov  vo 

vlastníctve obce, čo je dôležitý krok v ústrety modernizácie a šetrenia 

zdrojov. 

Osobitnú pozornosť sme venovali spoločenskému životu v obci. 

Zorganizovali sme viacero kultúrnych a športových podujatí, ktoré spojili 

našich občanov a vytvorili príležitosti na spoločne strávené chvíle. 

V tomto sviatočnom čase by som chcel poďakovať každému z vás za 

prejavenú dôveru a podporu. Vaša spolupráca, návrhy a záujem o život v 

našej obci sú pre mňa neoceniteľné. 

Prajem vám, aby tieto Vianoce boli naplnené pokojom, rodinnou harmóniou 

a chvíľami, ktoré budú zdrojom radosti a nezabudnuteľných spomienok. 

Nech sa vianočné svetlo dotkne vašich sŕdc a prinesie vašim domovom lásku 

a porozumenie. 

Do nového roka 2024 vám vinšujem pevné zdravie, šťastie, hojnosť a úspechy 

vo všetkom, na čo siahnete. Nech je Nový rok pre Vás požehnaný dobrou 

náladou a radosťou. 

S úctou, Peter Gaj, starosta 



 

Š T V R T O C K Ý  K U R I É R  

Vážení spoluobčania,  

na nasledujúcich stranách Vás 

chceme informovať 

o aktivitách, ktoré obec 

realizovala v roku 2024. 

Čo sa nám v roku 2024 podarilo...  

Mgr. Lívia Janščáková 

Rekonštrukcia ZŠ 
Popri rekonštrukcii kultúrneho domu sme sa zamerali aj na 

ďalší kľúčový projekt – rekonštrukciu šatní, sociálnych zaria-

dení a elektroinštalácie v telocvični našej základnej školy. 

Modernizácia týchto priestorov bola dlhodobo potrebná, 

keďže pôvodné zariadenie slúžilo už desiatky rokov a pamä-

tajú si ho dokonca starí rodičia súčasných školákov. 

Táto investícia vo výške 86 386,78 € bola krytá z rozpočtu 

obce, no zároveň sme sa zapojili do projektu vyhláseného 

Fondom na podporu rozvoja športu. Veríme, že sa nám po-

darí získať financie na tento projekt, ako aj na ďalšie plánova-

né úpravy: tribúnu pri multifunkčnom ihrisku a dodatočnú 

bezbariérovú úpravu telocvične, ktorá zvýši jej dostupnosť 

pre všetkých. 

Rekonštrukcia telocvične má za cieľ nielen zlepšiť podmienky 

pre športové aktivity žiakov, ale aj podporiť širšie využitie 

telocvične komunitou. Veríme, že zmodernizované priestory 

budú motiváciou pre šport a aktívny životný štýl nielen pre 

školákov, ale aj pre ostatných obyvateľov obce.  

Rekonštrukcia interiéru kultúrneho domu 

Rok 2024 bol pre našu obec rokom významných zmien a investícií, ktoré prispeli k zlepšeniu života 

miestnych obyvateľov a infraštruktúry.  

Azda najvýraznejšou z nich bola rekonštrukcia interiéru kultúrneho domu, ktorá premenila schátra-

né priestory na moderné a reprezentatívne miesto pre naše spoločenské udalosti. 

Po úspešnej vonkajšej úprave fasády sa pozornosť tentokrát upriamila na interiér – vestibul a taneč-

nú sálu. Výsledkom je úplne nový vzhľad, ktorý návštevníkov ohromí už pri vstupe. Moderný vesti-

bul a nádherne zrekonštruovaná tanečná sála odrážajú kvalitné materiály a precíznu prácu zhotovi-

teľov. 

Rekonštrukciu realizovala firma Milanko s.r.o. a konečnú úpravu 

vyšperkovali naši miestni majstri Jozef Ondirko, Marek Jendrál a 

Stanislav Sagula. Vďaka ich skúsenostiam a starostlivej práci sa po-

darilo vytvoriť priestor, ktorý bude našim obyvateľom slúžiť dlhé 

roky na oslavy, podujatia a iné spoločenské akcie. 

Celková investícia do tohto projektu predstavovala 179 292,97 €, 

prostriedky boli uvoľnené z rozpočtu obce. Veríme, že táto investí-

cia prispeje k ďalšiemu rozvoju nášho kultúrneho života a stane sa 

miestom, kde sa budú stretávať generácie obyvateľov našej obce. 

Čistenie potoka 
Hneď na jar sa nám za pomoci 

DHZ Spišský Štvrtok podarilo upra-

tať ďalšiu časť Štvrtockého potoka, 

čo prispelo nielen k estetickému 

zlepšeniu tejto časti obce, ale aj k 

zníženiu rizika povodní a kontami-

nácie vody. Všetkým dobrovoľní-

kom veľmi pekne ďakujeme. 
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Výstavba ul. Lipová, Alejová, Majerická 

Medzi najvýznamnejšie a finančne najnáročnejšie projekty patrila realizácia novej 

cesty a výstavba chodníkov na uliciach Majerická a Lipová. 

Táto rozsiahla investícia zlepšila bezpečnosť a komfort pre všetkých obyvateľov a 

prispela k modernizácii našej dopravnej siete. Nová cesta a chodníky umožnia 

bezpečnejší pohyb chodcom i motoristom, čo je obzvlášť dôležité na frekvento-

vaných úsekoch, ktoré spájajú kľúčové časti obce. 

Celkové náklady na realizáciu tohto 

projektu dosiahli 343 631,33 € a 

boli plne hradené z obecného roz-

počtu, keďže obci nebol schválený 

projekt z Programu Slovensko cez 

radu partnerstva PSK. Napriek 

náročnosti tohto projektu sme radi, 

že sme ho úspešne dokončili a 

prispeli tak k zlepšeniu kvality živo-

ta našich občanov. 

Táto investícia je dôležitým krokom 

vpred v rozvoji našej obce a verí-

me, že nové cesty a chodníky budú 

slúžiť všetkým obyvateľom dlhé 

roky a podporia ďalší rozvoj našej 

infraštruktúry. 



  

Čo sa nám v roku 2024 podarilo...  

Zaslané projekty na podporu rozvoja obce  

V rámci našich snáh o neustály rozvoj obce a zlepšenie kvality života sme sa v 

tomto roku zapojili do niekoľkých výziev na získanie finančných prostriedkov. 

Veríme, že podané projekty budú úspešné a umožnia nám realizovať ďalšie po-

trebné zmeny. 

Prvým z projektov je výzva Fondu na podporu rozvoja športu, v rámci ktorej plá-

nujeme získať financie na už zrekonštruované šatne a sociálne zariadenie telocvič-

ne ZŠ, na bezbariérovú úpravu telocvične ZŠ a výstavbu tribúny pri multifunkčnom 

ihrisku. Tento projekt je pre nás dôležitý, pretože podporí športové aktivity žia-

kov i širokej verejnosti. 

Zapojili sme sa tiež do výzvy Ministerstva hospodárstva SR – Rýchle energetické 

opatrenia. V prípade, že bude projekt schválený, plánujeme zatepliť strechu teloc-

vične ZŠ a vymeniť osvetlenie v celej škole. Tieto opatrenia prispejú k zníženiu 

energetickej náročnosti budovy, čím nielen ušetríme náklady na energie, ale záro-

veň prispejeme k ochrane životného prostredia.  

Mgr. Lívia Janščáková 

Čo sa nám v roku 2024 nepodarilo  

Aj keď sme v tomto roku dosiahli mnoho úspechov, nie-

ktoré z našich ambícií ostali nenaplnené, čo nás veľmi mrzí. 

Jedným z najväčších sklamaní bolo, že sme nezískali finanč-

né prostriedky na vybudovanie novej materskej školy. Vý-

zva bola uzatvorená pre nedostatok financií vzhľadom na 

veľké množstvo podaných žiadostí. Napriek tomu sa ne-

vzdávame a budeme hľadať ďalšie možnosti, ako zvýšiť 

kapacitu našej materskej školy. Táto otázka je mimoriadne 

aktuálna, keďže sa plánuje postupné znižovanie veku detí s 

povinnou školskou dochádzkou a preto je nutné rozšíriť 

priestory pre predškolské vzdelávanie. 

Ďalšou neúspešnou iniciatívou bolo zapojenie sa do Progra-

mu Slovensko cez radu partnerstva PSK s projektom na 

vybudovanie cesty a chodníkov na ulici Alejová. Žiaľ, tento 

projekt nebol schválený, čo nás veľmi mrzí, keďže rozvoj 

infraštruktúry je pre nás prioritou. 

Podobný osud postihol aj projekt na vybudovanie cesty a 

chodníkov v časti Široké, ktorý nebol podporený Úradom 

splnomocnenca vlády pre rómske komunity. Tento projekt 

sme považovali za dôležitý krok k zlepšeniu životných pod-

mienok v tejto oblasti, no zatiaľ zostáva nerealizovaný. 

Hoci tieto neúspechy predstavujú výzvy, ktoré musíme 

prekonať, nevzdávame sa. Pokračujeme v hľadaní nových 

výziev a možností financovania, aby sme mohli tieto, ale aj 

iné dôležité projekty uskutočniť.  

Schválené projekty na rok 2025  

Vďaka získaným finančným prostriedkom bude v roku 

2025 prebiehať realizácia dvoch projektov, ktoré prispejú 

k zlepšeniu života v našej obci. 

Prvým schváleným projektom je revitalizácia časti parku 

okolo vodojemu pod kostolom. Na projekt  s názvom 

Spišský Štvrtok – turisticky významná obec sme 

získali dotáciu vo výške 49 700 € od vyhlasovateľa MAS 

LEV Levoča.  

Cieľom projektu: je prostredníctvom súboru aktivít zvidi-

teľniť obec Spišský Štvrtok ako atraktívnu a turisticky vý-

znamnú obec.  Realizované budú stavebné úpravy vodoje-

mu a jeho okolia, sadové úpravy, inštalované budú infopo-

inty a obecný informačný systém (smerovníky). Súčasťou 

projektu bude aj mobilná aplikácia Turistický sprievodca 

obec Spišský Štvrtok a pamiatky s virtuálnou prehliadkou 

obce a turisticky významných objektov, značenie cyklotrasy 

a nový mobiliár. 

Revitalizované územie poskytne obyvateľom i návštevní-

kom nový priestor na oddych a príjemné a poučné tráve-

nie voľného času. 

Druhým projektom je projekt s názvom Relaxačno špor-

tová zóna Kurty. Ide o rekonštrukciu kurtu pri bytov-

kách na ul. Poľnej, kde vznikne nové detské ihrisko. Tento 

projekt je podporený z regionálneho príspevku MIRRI SR. 

Obec získala na jeho realizáciu príspevok vo výške 

92 618 €. Výsledkom aktivity bude zrekonštruovaná plo-

cha, ktorá bude slúžiť nie len deťom, ale stane sa miestom 

pre stretnutia a aktivity všetkých generácií. 

Oba projekty budú realizované v roku 2025, a my veríme, 

že prispejú k rozvoju našej obce, zlepšeniu kvality života a 

posilneniu komunitného života.  

Čerešničky na torte ... Rok 2024 nebol len o 

veľkých investíciách a 

projektoch, ale aj o 

maličkostiach, ktoré 

prinášajú radosť a 

krásu do našich každo-

denných životov. Sú to 

tie chvíľkové dekorácie 

v našom parku počas sviatkov, 

čo nielen spestrujú ale aj po-

hladia dušu, nútia nás na chvíľu 

sa zastaviť, vydýchnuť, zamys-

lieť sa nad maličkosťami, čo 

potešia. 
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Detské ihrisko ul. Potočná 

Aj tento rok sme sa zapojili do výzvy poslancov Prešovského samosprávneho kraja 

s projektom Detské ihrisko ul. Potočná. Celková hodnota projektu dosiahla 

7663,00 € a z výzvy poslancov PSK nám bola schválená dotácia vo výške 2 000 €, 

rozdiel bol financovaný z rozpočtu obce. 

Vďaka tomuto projektu sa nám podarilo obohatiť obec o nové hracie plochy, kto-

ré poskytnú deťom viac možností na pohyb, zábavu a stretávanie sa s kamarátmi. 

Ihrisko je dôležitým prínosom nielen pre najmladších obyvateľov, ale aj pre rodiny, 

ktoré tu môžu tráviť spoločný čas v príjemnom prostredí. 

Projekt bol podporený z rozpočtu Prešovského samosprávneho kraja. 



 

Š T V R T O C K Ý  K U R I É R  

Čo sa nám v roku 2024 podarilo v rozvoji kultúry ...  

Stavanie mája 

S príchodom sviatku Turíc sme v našej obci 

krásnu tradíciu obnovili a vysoký MÁJ 

v obecnom parku postavili.  

Stavanie mája je krásnym zvykom, ktorý 

oslavuje tradíciu a vytvára príležitosti na 

spoločenské stretnutia, tance, spev a zába-

vu.  

Ďakujeme za spoluprácu folklórnej skupine 

Nezábudka a za pomoc Dobrovoľného 

hasičského zboru Spišský Štvrtok pri orga-

nizácii tohto podujatia - sú krásnym príkla-

dom toho, ako sa rôzne zložky komunity 

môžu spojiť pri zachovávaní a obohacovaní 

miestnych tradícií.  

Mierový beh je celosvetová iniciatíva, ktorá spája ľudí rôznych 

národností a kultúr v spoločnom posolstve pokoja a vzájomného 

porozumenia. V máji sme bežcov tohto behu privítali v našej obci. 

Zábavné aktivity, ktoré bežci pripravili pre žiakov, boli nielen 

poučné, ale aj zábavné, a priblížili deťom dôležitosť mieru a jeho 

hodnotu v každodennom živote.  

Zasadením Stromu mieru v parku sme symbolicky ukotvili túto 

udalosť do histórie obce. Tento strom bude slúžiť ako trvalý 

pripomienkový symbol dôležitosti mieru, ktorý nás spája a hod-

noty, ktoré by mali byť prítomné v každodennom živote každého 

z nás.  

Heslo "PEACE RUN – Mier začína u mňa" je silným po-

solstvom, ktoré, veríme, bude aj naďalej inšpirovať všet-

kých, ktorí sa tejto akcie zúčastnili. 

Divadelné predstavenia zo Šuňavy a Vrbova oživili kinosálu a priniesli do našej obce 

radosť a zábavu. Komédie Rysavá jalovica a Dobrá bo-

lesť, čo dá pojesť pobavili divákov a vytvorili príjemnú 

atmosféru.  

Je úžasné, že divadelníci už pracujú na nových predsta-

veniach, ktoré nás čakajú v roku 2025. Už teraz sa 

tešíme na nové zážitky a srdečne Vás pozývame. 

Deň obce je vždy významným podujatím, ktoré spája obyvateľov a náv-

števníkov, a vytvára príležitosti na spoločenské stretnutia a zábavu. 9. jún 

2024 bol určite nezabudnuteľným dňom pre všetkých, ktorí sa zúčastnili. 

Množstvo aktivít, občerstvenie, zaujímavý program a tombola prispeli k 

tomu, že tento deň bol plný smiechu, radosti a spoločenského ducha. Dúfam, že návštevníci si tento 

deň naozaj užili a odnášali si domov krásne spomienky na príjemné chvíle strávené v obci. 

A už teraz sa môžete tešiť na ďalší Deň obce, ktorý je naplánovaný na 

7.6.2025. Určite to bude opäť skvelá príležitosť na to, aby sa všetci 

o p ä ť 

stretli a zabavili. 

Ing. Veronika Krátka 
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Končí sa zas ďalší rôčik,  

do nového je len krôčik.  

Oheň v krbe tíško praská,  

v srdciach vládne pokoj, láska.  

Teraz je ten správny čas 

spomenúť si, aké udalosti 

v obci spojili nás.  



  

Čo sa nám v roku 2024 podarilo v rozvoji kultúry ...  
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Túlavé kino  

Záver školského roka s ani-

movanou rozprávkou Kung 

Fu Panda 4 bol určite pre 

deti výborným spôsobom, 

ako si užiť posledné dni 

školy a osláviť prázdniny.  

V júli sme nezabudli ani na 

dospelých, keď sme na zákla-

de ich hlasovania premietali v 

parku komédiu Sladký život.  

Posedenie so seniormi 

V októbri sme pripravili posedenie pre našich 

seniorov. Ďakujeme, že ste pozvanie prijali 

a veríme, že tento deň vo Vás zanechal tie 

najkrajšie spomienky.  

Výstava obrazov 

V sobášnej sieni sme si počas mesiacov júl 

a august mali možnosť prezrieť obrazy - maľ-

by a grafiky z vlastného archívu Ing. Ľudovíta 

Dzurilu a jeho priateľov a výtvarníkov, 

s ktorými spolupracoval v grafickej dielni 

v Košiciach.  

Ďakujeme veľmi pekne za možnosť nahliad-

nuť do Vašej tvorby. 

Ing. Veronika Krátka 

Stretnutie s Mikulášom 5. decembra 

2024 vo vyzdobenom parku bolo určite krás-

nym spôsobom, ako začať predvianočné oslavy 

a navodiť tú pravú sviatočnú atmosféru v obci. 

Slávnostné rozsvietenie parku Mikulášom po 

zotmení prispelo k magickému pocitu, ktorý 

spríjemnil večer všetkým prítomným. Vianočné 

bobaľky, vianočný punč a vyzdobené predajné stánky len umocnili túto atmosféru a návštevníci si mohli vy-

chutnať nielen výborné občerstvenie, ale aj teplo a pohodu spoločne stráveného času. 

Škola tanca, ktorú sme v novembri pripravili spolu s 

folklórnou skupinou Štvrtočan, je 

skvelým spôsobom, ako oživiť tradič-

nú kultúru a poskytnúť obyvateľom 

príležitosť naučiť sa miestne tance.  

Lektorka Tatiana Stanislavová, spolu s 

tanečným párom Ľubošom Bajtošom 

a Miriam Hasajovou, priniesli do obce 

nielen teoretické znalosti o tradič-

ných tancoch, ale aj praktické ukážky, 

ktoré pobavili a zapojili všetkých 

účastníkov. 

Tance ako do šaflika a raslavická polka sú krásne príklady folklórnej tradície, ktoré sa spájajú s 

regionálnymi zvykmi a kultúrou. Je skvelé, že sa tieto tance nielen predviedli, ale aj učili, čím sa 

účastníci mohli priamo zapojiť a zažiť jedinečnú atmosféru týchto tradícií.  

Do tanca nám hrala 

ľudová hudba FS 

Levočan. Po zábav-

nej škole tanca na-

sledovala voľná 

zábava, ktorá po-

skytla priestor na 

to, aby si každý 

mohol užiť tanečnú 

pohodu. 

A teraz, keď sa blíži nový 
rok, je čas na to, aby sme 

si aj v tichu a pokoji 

Vianoc uvedomili, že každý 

krok, každá udalosť, každý 

úsmev, ktorý sme si 
vymenili, nás spojili a ako 

komunitu posilnili.  

Do nového roku vstupujeme 

s nádejou a optimizmom, že 

nás čaká ešte viac 
spoločných chvíľ, ktoré nás 

budú ešte viac spájať.  



S T R A N A  6  Z Á K L A D N Á  Š K O L A  

„Farby patria do nášho života tak isto ako voda, vzduch, láska, 

príroda. Život je pestrý, život je farebný.“ 

Naša škola usporiadala výnimočný deň, ktorý sa niesol v znamení 

farieb – Farebný deň. Tento deň nebol len o učebných 

predmetoch, ale aj o kreatívnom prístupe k vzdelávaniu 

prostredníctvom blokového vyučovania, ktoré žiakom prinieslo 

zábavu, interaktivitu a nové zážitky. 

Téma tohto dňa bola farebná. Pani učiteľky slovenského jazyka 

pripravili pre žiakov zaujímavé aktivity a informácie z oblasti 

farieb: ako farby vznikajú, aká je symbolika liturgických farieb, aké 

je zafarbenie ľudského hlasu, aká je pestrosť prírody, ľudí..... .  

Žiaci pracovali v skupinách, mohli ukázať svoje vedomosti, 

kreativitu, súdržnosť pri práci, empatiu, vzájomné priateľstvo. 

Vyskúšali si tradičný spôsob pitia čaju v Japonsku, spoznali recept 

na dobrého priateľa. 

BLOKOVÉ VYUČOVANIE - FAREBNÝ DEŇ 

Naša základná škola sa pravidelne zapája do rôznych 

športových a kultúrnych akcií, ktoré obohacujú život 

našich žiakov a podporujú ich rozvoj. Okrem 

pravidelných vyučovacích hodín organizujeme pestrý 

program, ktorý zahŕňa rôzne športové turnaje, 

kultúrne podujatia, ale aj zaujímavé exkurzie a výlety. 

Súčasťou našich aktivít je aj lyžiarsky výcvik pre 

žiakov 7. ročníka, ktorý sa stal tradíciou a umožňuje 

žiakom získať nové zručnosti na svahoch. 

Nezabúdame ani na jeden z najobľúbenejších zimných 

športov - korčuľovanie, ktoré podporuje zdravý 

pohyb a zábavu na ľade. Každoročne tiež 

organizujeme školu v prírode, ktorá poskytuje 

žiakom nezabudnuteľné zážitky a zároveň posilňuje 

ich vzťah k prírode.  

Okrem týchto akcií naša škola úzko spolupracuje aj s 

rôznymi organizáciami v obci, či už športovými alebo 

kultúrnymi. Týmto spôsobom sa žiaci nielen rozvíjajú 

po stránke fyzickej a umeleckej, ale zároveň sa učia 

spolupracovať, budovať priateľstvá a prispievať k 

životu v našej obci. 

Sme hrdí na to, že môžeme našim žiakom ponúknuť 

tak širokú paletu aktivít, ktoré im pomáhajú rásť a 

objavovať nové záujmy. Naša škola je miestom, kde 

sa učíme nielen v triedach, ale aj prostredníctvom 

zážitkov a spolupráce. Keďže tých akcií a aktivít je 

mnoho, prinášame malý súhrn niektorých z nich... 

ZÁKLADNÁ ŠKOLA V SPIŠSKOM ŠTVRTKU 

Mgr. Romana Bajtošová 

Ani v tomto školskom roku sme 

nezabudli na Deň mlieka. Vyskúšali 

sme pripraviť mliečne výrobky 

na rôzne spôsoby. Ochutnali sme 

nové chute v rodinnej nátierke, 

vyskúšali sme si 

pripraviť domáci Pribináčik a smotanové 

poháriky s ovocím. Ochutili sme neobľúbené 

biele jogurty, ktoré zožali veľký úspech. Deti 

počas celého týždňa pracovali s knihou 

Mliečna chuť, kde sa dozvedeli veľa 

zaujímavostí, naučili sa  básničku o mliečku, 

vyrobili  plagát a skladali papierové skladačky. 

Mliečko všetci radi máme, 

každý deň si hrnček dáme. 

Ak chceš aj ty zdravý byť,  

Musíš veľa mliečka piť. 

 

Mliečko biele, mliečko zdravé, 

ráno - večer pijem stále. 

Maslo, syry, jogurt tiež, 

zdravé sú - to iste vieš. 

DEŇ MLIEKA 

V mesiaci november sme usporiadali 

jedinečnú akciu – RETRO DEŇ, ktorý 

priniesol do našich lavíc atmosféru 

minulých desaťročí. Tento deň bol plný 

zábavy, spomienok a vzácnych 

okamihov, ktoré žiaci aj učitelia prežili 

v duchu nostalgie. Viacerí z nás sa 

obliekli do štýlových retro oblečení a 

vytvorili tak pestrú paletu módnych 

trendov z rôznych období.  

RETRO DEŇ bol pre nás všetkých 

nezabudnuteľným zážitkom, ktorý nám 

pripomenul, ako veľmi sa doba mení, 

no hodnoty, ako je priateľstvo, zábava 

a vzájomná spolupráca, zostávajú stále 

rovnaké.  

RETRO DEŇ 
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Vážení občania, milí rodičia a žiaci, 

srdečne Vás pozývame na návštevu našej školskej knižnice 

v priestoroch školy, ktorá je teraz prístupná aj verejnosti! 

Príďte si vychutnať pokojné chvíle pri knihe, objavte nové tituly 

a získajte inšpiráciu na čítanie pre všetky vekové kategórie. 

Naša knižnica ponúka výber kníh pre deti, mládež aj dospelých.  

Tešíme sa na Vašu návštevu a veríme, že si nájdete čas na 

objavovanie krásy kníh a ich nekonečného sveta. 

Knižnica je otvorená každý štvrtok v čase od 13:30 

do 15:30 hod. 

KNIŽNICA OTVORENÁ PRE VEREJNOSŤ 

K vianočnej atmosfére na začiatku decembra už 

neodmysliteľne patrí príchod Mikuláša. Ani tento 

rok nevynechal a navštívil nás so svojimi 

pomocníkmi. V poslednom rade zavítal aj 

do parku,  aby urobil radosť a potešil nielen deti, 

ale aj dospelých. Jeho návšteva je vždy spájaná 

s pekným programom, darčekmi a rozsvietením 

stromčeka.  

Kúzlo Vianoc sa u nás vždy spája s vianočnou 

akadémiou, ktorú aj v tomto roku  pripravili naši 

žiaci a v mesiaci december predstavili svojim 

najbližším krásny vianočný program v kinosále 

kultúrneho domu. 

VIANOČNÁ NÁLADA 

V priebehu tohto roka sme sa  opäť rozhodli podporiť telesnú 

aktivitu a tímového ducha medzi žiakmi. Rôzne športové 

podujatia priniesli do našich tried a telocvične nielen zábavu, ale 

aj príležitosti na ukázanie športových zručností a kamarátstva.  

Dva z najvýznamnejších turnajov, ktoré sme usporiadali, boli 

futbalový a bedmintonový turnaj – každý z nich priniesol niečo 

špeciálne a všetci zúčastnení si odnášali nezabudnuteľné zážitky.  

Futbalový turnaj sa konal nielen medzi našimi žiakmi školy.  

Pre veľký záujem o tento šport sme sa rozhodli usporiadať 

0. ROČNÍK VEĽKONOČNÉHO FUTBALOVÉHO TURNAJA, 

ktorého sa zúčastnilo aj 6 tímov z okolitých obcí.  

Pozitívne ohlasy nás naštartovali k organizácii týchto akcií aj 

naďalej.   

ŠKOLA PLNÁ POHYBU 

FUTBALOVÝ A BEDMINTONOVÝ TURNAJ  



 
Š T V R T O C K Ý  K U R I É R  

Okienko materskej školy  

V SEPTEMBRI, keď sa naša brána školy opäť 

otvorila a všetky nové deti si udomácnila, do divadla 

sme si vyšli, v ňom rozprávku krásnu našli.  Rozprávka 

však aj k nám prišla, s divadlom sa škôlka zišla.  

V NOVEMBRI má každá škôlka veľkú šou, oslavuje sa totiž Deň materských škôl.  

 Hymnu sme na celú obec v parku zaspievali, vlajkami pochod sprevádzali.  

 Srdečné priania všetkým deťom v lampióne poslali sme do neba, aby rýchlo splnili sa 

a vrátili do sveta.  

 Farebný týždeň nás každý deň do inej farby obliekol a moc farieb vyriekol.   

 Nebezpečných záškodníkov my poraziť vieme, keď vitamíny odhaľujeme.  

 Keď nás z červeného kríža navštívili, život krokodíla Karola sme zachránili.  

 Muzikál sme mali v škôlke, pomohli sme premôcť zlo v rozprávke.  

 Predškoláci už boli aj v škole, zistili čo má školák na stole.  

DECEMBER  
je najkrajším obdobím detského čakania, počuť všade na vôkol všetky detské volania.  

 Adventným čakaním si krášlime park a škôlku, veď ozdôb nie je nikdy dosť, vianočný stromček 

rozžiaril v nás radosť.  

 Mikuláš nás obdaril svojimi darmi, školáci programom potešili veľmi.  

 Vianočný trh v parku povzbudil našu  vzájomnosť, ďakujeme mamkám a všetkým za pomoc.  

 Zážitok nám krásny pripravili, vianočný strom a výzdobu rozžiarili.  

 Vianočnými besiedkami potešiť blízkych chceme, spoločný čas predvianočný programom venujeme.  

 Tešíme sa na štedrý obed v škôlke a spoločné stolovanie, aj školákov k sebe s jasličkami zavoláme.  

 Sadneme si spoločne k vianočnému stolu, oslávime Vianoce, škôlkarská rodina spolu.  

 Tešíme sa na darčeky hoci všetci vieme, že najväčším darom je, keď si lásku venujeme...  

Týmto článkom otvárame okienko v našej mater-

skej škole, aby doň mohli všetci nakuknúť 

a pozrieť sa na život v nej. V tom okienku sa 

denne tvoria a pestujú priateľstvá, zážitky 

a cenné momenty, kedy deti poznávajú seba na-

vzájom, seba samých a svet. Za okienkami našej 

školy je kúzelný detský svet obohacujúci všetkých 

v nej. Svet, kde sa učíme byť ľuďmi, kde cez pod-

netné, lákavé a láskavé chvíle a situácie odhaľuje-

me život a seba v ňom. Kde denne podávame 

ruky detským dušiam na ceste poznania.  

Nech láska hrejúca srdcia hladí vždy naše spoloč-

né kroky, aby zanechávali také stopy, po ktorých, 

keď deti prejdú sa späť, spomienky na radostné 

detstvo plné lásky mohli vždy uvidieť. Keď kráča-

me po tých stopách, za rok sme toho veľa zažili, 

ukážeme aspoň trochu, čo sme sa naučili.  
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 Korčuľovať, plávať, v olympiáde súťažiť, aj 

recitačné súťaže skúsiť.  

 Karnevalová zábava nemohla chýbať, 

v kostýmoch a maskách smeli sme sa hýbať.  

 Tancovali sme  a hrali všetkými 

farbami, stali sme sa aj muzikantami.  

 Andersenov večer v škôlke 

divadlom obohatený, stal sa snáď pre 

všetkých príjemný.  

 Sviatky jari sme tiež spolu oslávili, 

vzácne chvíle spolu strávili.  

 Oslávili sme tiež Deň Zeme, 

postarať sa o ňu my už dobre vieme.   

 Mesto Levoču s predškolákmi spoznali, cestu 

autobusom ochutnávali.  

 Potešili sme aj svoje mamky, lásku sme im 

vyznali vystúpením lásky.  

 Hasičov sme boli pozrieť,  vyskúšať ich 

techniku, už vieme, že nechodia potichu.  

 Aj klientom v CSS sme radosť urobili, keď 

sme ich kvetmi a vystúpením obdarili.  

 Vytúžený deň výletu v ZOO prišiel, každý si 

svoje obľúbené zvieratko našiel.  

 Indiánsky deň, tak to bola radosť veľká, 

prekážky zdolať pomohli indiánske pierka.  

 S predškolákmi rozlúčili sme sa slávnostne, rozlúčka prebiehala veľmi honosne.  

 Predškoláci strávili  školský deň v škole a sedeli pri školáckom stole.  

 Divadlá a vystúpenia aj vesmír bol u nás, Deň rodiny v obci všetkých spojil nás.  

 V lete sme si tiež v škôlke užívali a letné hry s vodou vychutnávali.  

Úctu k starším všetci máme, babky, dedkov 

zvolávame. Preto sme ich V OKTÓBRI privítali, 

krásne dary vyrábali. Nie len našich, aj tých z klubu, čo 

tiež nepoznajú nudu. Radosť s nimi hovoriť a hodnoty 

spolu tvoriť.  

 Tvorili sme s jeseňou a s celou jej nádherou. 

Plody, čo nám nadelila, každá rúčka použila a náš 

dvor si skrášlila.   

 Zvieratká sme spoznávali, zajka v škôlke privítali.  

 Ochutnávkou zeleniny spoznali sme vitamíny.  

 So šarkanmi tiež sme mali zábavu aj škôlkarskú 

oslavu.  

Mgr. Veronika Holcnerová 



  

Udržiavanie zvykov a tradícií 

Život vo FSk Štvrtočan v roku 2024 sa odvíjal od výročnej členskej 

schôdze, ktorá sa konala v apríli. Členovia si zvolili nového riaditeľa 

Občianskeho združenia FSk Štvrtočan a novú správnu radu. Novým 

riaditeľom sa stal Ing. Štefan Oravec, ktorý nahradil dlhoročnú riaditeľku 

Slávku Bajtošovú, ktorej by som chcel aj touto cestou poďakovať za jej 

doterajšiu prácu v prospech folklóru v našej obci.  

V súčasnosti má FSk Štvrtočan 40 registrovaných členov, ale aktívne 

práce vo folklórnej skupine sa ich zúčastňuje cca 18. Je veľkou škodou 

pre folklór v obci, že sa nám nedarí získať mladých chlapcov a dievčatá, 

prípadne páry v strednom veku. Aj keď nám  pribudli tri nové členky, 

stále je to málo, aby sme zabezpečili vystúpenia aj pri nejakej absencii. 

Folklór sme sa snažili spropagovať medzi občanmi našej obce na Škole 

tanca, ktorú sme organizovali v spolupráci s obcou Spišský Štvrtok v 

októbri. Lektorka Tatiana Stanislavová, spolu s tanečníkmi Miriam 

Hasajovou a Lukášom Bajtošom, nám priblížili základy tanca Do šaflika a 

raslavický čardáš. Sprevádzala ich ĽH FS Levočan, ktorá sa postarala aj o 

dobrú zábavu po celý večer. Súčasťou programu bola aj bohatá tombola, 

za ktorú sponzorom ďakujeme. Je veľkou škodou, že sa tejto akcie 

zúčastnilo tak málo párov mimo členov FSk Štvrtočan a DFSk Nezábudka. 

Ohlasy účastníkov tejto akcie boli veľmi priaznivé. 

Tradične sme spievali v kostole na odpustovej slávnosti a budete nás 

počuť aj na koncerte vianočných kolied pol hodiny pred polnočnou sv. 

omšou a na 1. sviatok vianočný pred sv. omšou o 11 hodine. Na 2. 

sviatok vianočný vystúpime s týmto koncertom na filiálke v Dravciach. 

Varili sme aj guláš na Dni obce, tam sme aj vystúpili s programom Poce 

dzjefčatečka šicke do koľečka. Svoje kuchárske umenie sme prezentovali aj 

na prehliadke tradičných jedál v Margecanoch na podujatí Margecanské 

fajnoty. Ponúkali sme v Kuhiňi zo Štvartku škvarkovú nátierku, rezance s 

tvarohom, fazuľovú polievku s údeným a slivkové koláče s posýpkou. 

Ďalšou vydarenou akciou bolo čepenie nevesty u nášho harmonikára 

Janka Antolíka. 

Pásmom Ej dze hraju tam hraju, sme potešili účastníkov kapustnice, ktorú 

organizovala JDS pre členov okresnej organizácie JDS v Levoči. S týmto 

pásmom sme vystúpili aj v Jánovciach na Mikulášskom posedení pre 

seniorov. Okrem vystúpenia sme účastníkov týchto podujatí potešili 

spoločným spevom ľudových piesni v rámci voľnej zábavy.  

V priebehu roka sme z dotácie od obce doplnili topánky pre ženy a iný 

materiál. Ing. Oravec sa zúčastnil školenia vedúcich FS zo Spiša, ktoré 

organizovalo Spišské kultúrne centrum a knižnica v Sp. Novej Vsi. 

Na záver chcem poďakovať vedeniu obce a ostatným podporovateľom 

folklóru za ich pomoc pri zachovávaní folklórnych tradícií. 

A k nadchádzajúcim sviatočným dňom Vám šickim vinčujem: 

Pokojné a požehnane vianočne šviatky. 

Do noveho roku, že bi Vam mili Pan Boh dal 

urodzenejšich a zdravšich rokoh prežic,  

jak sce doteras prežili, 

s vekšu radoscu, s božsku miloscu. 

Do domu pohodi, so sušedami zhodi 

a teľo Božej milosci, jak z ňeba rosa pada. 

Pohvaľen Pán Ježiš Kristus!  

Ľudové umenie je naše vzácne kultúrne dedičstvo, sú to 

hodnoty, ktoré vyvierajú z podstaty našich vlastných koreňov. 

Hry, tance, pesničky a rozprávky sú súčasťou života detí. 

Vyjadrujú ich túžby po pohybe, po rytme spodobujú ich 

prirodzenú hravosť, odzrkadľujú vzťah detí k prírode, ich 

záujem o zvieratá, o prácu a zábavu dospelých, ale aj túžbu po 

neznámom. Veď piesne, hry a tance  vytvárajú radosť, 

umocňujú pohodu aj detského žitia. 

To všetko sme sa snažili rozvíjať u detí počas celého roka. 

Deti sa zúčastnili karnevalového sprievodu v základnej škole 

a staršie dievčatá ukázali spolužiakom zvyky na fašiangy a to 

Pochovávanie basy. Na smrtnú nedeľu spálili Morenu, v máji 

postavili chlapci Máj v škole aj v obecnom parku. V júni 

tancovali v Košiciach Hravú  karičku z Abova. Hry a tance, 

ktoré sa naučili, ukázali všetkým občanom na Dni obce. Svojim 

spevom a tancom privítali v parku účastníkov mierového behu. 

V jeseni pri príležitosti Úcty k starším potešili  starých rodičov 

z JDS a aj klientov DSS. Na Ondreja liali olovo, na Barboru dali 

do vázy vetvičky z čerešne, privítali Mikuláša v škole, v obci aj DSS. Na Luciu povymetali všetky kúty a ponúkali cesnak a cibuľu ako ochranu pred 

nečistými silami. Chlapci a mladšie dievčatá porozdávali vianočné oblátky. A na záver roka chlapci zahrali na školskej akadémii Betlehemskú hru.  

Ale folklór nemusí byť len samé  skúšanie programov, ale aj spoločne strávené chvíle, ktoré prispievajú k upevneniu vzťahov, nielen medzi deťmi 

samotnými, ale aj ich vedúcimi. Preto sa medzi vystúpeniami musí nájsť aj miesto na výlety, ktoré sú zaslúženou odmenou za prezentáciu a chuť 

udržať zvyky a tradície našich predkov. Naše kroky tentoraz smerovali do Rajeckej Lesnej pozrieť si najväčší a najkrajší drevený, vyrezávaný, 

pohyblivý Betlehem, ktorý je 8,5 m dlhý, 2,5 m široký a 3 m vysoký. Jeho rozmery zaraďujú betlehem medzi najväčšie vyrezávané betlehemy 

v Európe a zároveň z neho robia najväčšiu drevorezbu svojho druhu na svete. 

Deti z DFSk Nezábudka, želajú všetkým ľuďom dobrej vôle šťastné a veselé prežitie vianočných sviatkov. 

Vedúca DFSk Nezábudka a predseda MOMS Valéria Lesičková  
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MOMS a DFsk Nezábudka 

FSk Štvrtočan v roku 2024 

Ing. Štefan Oravec 
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Z činnosti klubu dôchodcov 
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 Rok 2024 v dôchodcovskom klube.  

V závere roka sa snažíme aj my bilancovať a hodnotiť to, čo sme v 

uplynulom roku dosiahli, čo sme nestihli alebo v čom sme neuspeli. 

Vždy je však dobré obzrieť sa späť a tak možno načerpať inšpiráciu 

do ďalšej činnosti, alebo vyhnúť sa neúspechom. Rok 2024 nám 

priniesol mnoho výziev, ktoré sme sa snažili vždy prijať a premeniť 

na zmysluplné a prospešné skutky, čo sa nám úspešne darilo.  

Činnosť v našej organizácii a k nej patriacom klube dôchodcov sme 

tak, ako aj po iné roky zamerali na oblasti, ktoré sú pre nás 

zaujímavé, tie ktoré sú prospešné pre našu obec a  tie ktoré sa od 

nás očakávajú v rámci organizačnej štruktúry JDS, ktorej sme členmi. 

Rok v našom klube odštartoval už tradične v Levoči, účasťou na už 

12. estrádnom pásme „Džaby“. Vo februári sme si zvolili vedenie 

našej 54 člennej organizácie na ďalšie štyri roky, kde sme na 

pozíciách výboru organizácie potvrdili doterajších členov. 

Naše najväčšie prianie mať 

vlastné klubové priestory sa 

stalo realitou. Za podpory 

vedenia obce, menovite jej 

starostu Petra Gaja, sa nám 

podarilo dať poskytnuté 

priestory do takého stavu aby 

mohli slúžiť nám a aj farskému 

spoločenstvu. Z vďačnosti za 

poskytnutie priestorov v 

objekte starej školy pre našu 

klubovú činnosť farským 

úradom, zaviazali sme sa 

dobrovoľníckou formou, čiže 

bez nároku na odmenu, 

sprevádzať turistov v termíne 

od začiatku mája do konca septembra 2024. Našu najväčšiu 

dobrovoľnícku akciu sme nazvali „Kaplica“. Do sprevádzania turistov 

sa zapojilo 26 našich členov a za týchto päť mesiacov tejto činnosti 

venovali spolu skoro 700 hodín.   

V našom klube sme sa stretali v pravidelných intervaloch a na 

posedeniach s jubilantmi. Okrem toho sme sa venovali v základnej 

škole tkaniu kobercov a iným našim tvorivým aktivitám. Zúčastnili 

sme sa okresných športových hier seniorov v Spišskom Podhradí.  

Na akcii „Deň obce Spišský Štvrtok“ sme varili súťažný guláš a 

ponúkali nami upečené koláče;  ale varili sme aj svoj klubový guláš;  

v Hôrke sme boli na 

klubovom bowlingu; 

o r g an i zov a l i  sme 

prednášku o liečivých 

bylinách s pani Annou 

Zámečníkovou; piekli 

sme vianočné oblátky, 

ale piekli sme ich aj na 

tvorivých dielňach s 

deťmi základnej školy; 

pripravili sme adventný 

veniec pri obecnom úrade; predávali sme v jarmočných stánkoch na 

odpustovej slávnosti ale aj na obecnej akcii „Rozsvietenie 

stromčeka“ parku.  

Čítali sme rozprávky deťom v materskej a základnej škole, a tak v  

októbri ani oni na nás nezabudli a potešili nás kultúrnym programom 

a milými vlastnoručne vyrobenými darčekmi. 

V čase Adventu sme inštalovali a 1. decembra za účasti správcu 

farnosti pátra Adama Barana OFM Conv. spolu so starostom obce 

pánom Petrom Gajom otvorili výstavu betlehemov, ktorú si  do 18. 

decembra mohli pozrieť návštevníci štyrikrát v týždni. 

Pri príležitosti blížiaceho sa ukončenia roka 2024 sme organizovali 

okresné posedenie pri kapustnici pre 110 členov okresu Levoča a 

teší nás, že účastníci stretnutia jeho úroveň hodnotili veľmi 

pozitívne.  

Veľmi nás teší, že pri realizácii našich aktivít stretávame ústretových 

ľudí, ktorí nám podajú pomocnú ruku práve vtedy, keď to najviac 

potrebujeme. Ďakujeme vedeniu obce, farskému úradu, vedeniu ZŠ 

a MŠ, MOMS a FSk Štvrtočan za spoluprácu, pomoc a podporu pri 

realizácií našich plánov a aktivít v roku 2024.  

Vianočný zvon tíško cinká, v Betleheme dieťa spinká.  

Dobrú pohodu vinšujeme Vám, 

štedrosť a hojnosť Vašim chalupám. 

V novom roku zdravie pevné  

nech Vám všetkým slúži verne. 

Anna Oravcová predsedníčka ZO JDS  
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Za DHZ Spišský Štvrtok Mgr. Ivana Ivargová 

Hasiči bilancujú rok 2024  

Blížia sa sviatky lásky a pokoja a koniec ďalšieho roka, ktorý bol 

v mnohých smeroch úspešný, plný emócií, zážitkov, ale aj driny a práce. 

V článku postupne spomeniem tie najhlavnejšie a najdôležitejšie činnosti, 

ktoré sme behom roka spoločne zvládli.  

Vo februári sme sa stretli na výročnej schôdzi, kde sme zhodnotili náš 

predošlý rok. Stretli sme sa s našimi členmi, priateľmi a sponzormi. 

V rámci bezpečnostných opatrení sme v marci vykonali protipožiarne 

preventívne prehliadky malých prevádzok a rodinných domov. 

S príchodom jari začali prvé verejné aktivity a brigády na požiarnej 

zbrojnici, kde sa pravidelne púšťame do upratovania našich priestorov 

a opravy výzbroje a výstroje potrebnej k zásahom a súťažiam. Zároveň 

každý mesiac preštartujeme všetku hasičskú techniku, ktorú máme 

k dispozícii, aby bola vždy v pohotovosti a pripravená na prípadný zásah.   

Keďže našou hlavnou činnosťou je zachraňovanie životov a majetkov, 

mnohokrát sú naši členovia povolaní k požiarom, či k záchrane života. 

Tento rok nás operačné stredisko vyslalo až 2x oživovať s prístrojom 

AED, ktorý máme k dispozícii na našej zbrojnici a 3x sme zasahovali pri 

požiari – z toho išlo raz o požiar trávy za kostolom, raz o požiar 

rodinných domov vo Vydrníku a požiar slamy na parcele Široké.  

Zároveň sa radi angažujeme aj v pomoci pre obec a v práci s našou 

mládežou. Už tri roky úspešne trénujeme aj šikovné dorastenky, ktoré sa 

veľmi šikovne zapájajú do niektorých súťaží a taktiež úspešne 

reprezentujú našu obec.  Začiatkom mája v rámci osláv nášho patróna 

Floriána sme už pravidelne zorganizovali deň otvorených dverí pre deti 

zo ZŠ a MŠ. Ide o veľmi obľúbenú činnosť, keďže sa tu vždy stretne plno 

spokojných a zvedavých detí, a mnohé z nich práve tu objavia svoje 

vysnívané povolanie, či koníček. Veľmi nás teší, že takúto aktivitu využilo 

aj centrum sociálnych služieb a taktiež sa im u nás veľmi páčilo. Spolu sa 

tu stretlo skoro 300 ľudí a bol to veľmi príjemný deň spojený 

s posedením pri malom občerstvení. Tento rok sa naša obec pustila aj do 

stavania Mája v parku, kde rovnako bola nevyhnutná pomoc hasičov. 

V júni sme na ihrisku v rámci Dní obce mali ukážky našej práce 

a techniky. 

Čo sa týka reprezentácie obce v hasičskom športe, tú naše tímy zahájili už 

v polovici mája. Zavítali do viacerých líg v rámci celého Slovenska a nikde sa 

veru nestratili. Prioritou znovu bola Východoslovenská hasičská super liga 

tak, ako tomu bolo posledných 5 rokov. V rámci tejto ligy ženy zvíťazili už 

po 5-ty krát, dorastenky obsadili krásne 4. miesto z celkového hodnotenia. 

V mužskej nabitej konkurencii sa našim mužom podarilo uchmatnúť 8. 

miesto. V rámci tejto ligy sme už pravidelne jedno kolo v júli na domácej 

pôde hostili aj my a ako každý rok to bol veľmi úspešný deň. Zároveň sa 

v tento deň súťažilo aj o pohár starostu našej obce. Počasie prialo, tímy 

predviedli skvelé výkony 

a počas celého dňa nás 

sprevádzala dobrá nálada, 

jedlo a ľudia.  

V rámci tréningu sa 

v š e t k y  t r i  t í m y 

zúčastňovali pohárových súťaží, súťaží Regionálnej 

hasičskej ligy a Okresnej hasičskej ligy Sabinov. 

Spoločne takto nazbierali dve desiatky víťazstiev. 

Ako prvé spomeniem víťazstvo našich žien v 

Superpohári, keďže ide o prestížnu súťaž na ktorej 

sa im podarilo vyhrať prvýkrát.   

Za zmienku určite stojí aj úspech našej 

Kamilky a Alicky na Majstrovstvách Európy 

v nalievačke, ktoré sa konali v Čechách, kde 

táto dvojica obsadila prvé miesto.  

Ďalšou prestížnou súťažou bol aj October CUP 

v Česku, kde naše žienky obsadili krásne druhé 

miesto a stali sa tak prvými Slovenkami v histórii 

súťaže, čo skončili na bedni. A tých prvých miest 

na ďalších súťažiach bolo samozrejme viac.  

Aby toho nebolo málo, v rámci VHSL dosiahli aj ženský rekord s časom 15,75 s a na domácej súťaži 

svoj osobný rekord 15,57 s.  

V septembri sa nám opäť podarilo zorganizovať Memoriál Tomáša Javorského, aby sme si uctili 

pamiatku nášho skvelého kamaráta a parťáka, ktorý nás predčasne opustil. Počas súťaže prebiehala 

tombola, v ktorej sme vďaka veľkému množstvu ochotných a úžasných sponzorov súťažili o skvelé 

ceny a sme radi, že sa do nej zapojilo naozaj veľa ľudí. Výťažok z tomboly putoval Tomášovej 

rodinke, aby sme im aspoň trošku pomohli.  

Na záver by sme chceli poďakovať aj tým, ktorí nám pomáhajú zviditeľniť 

našu obec a naše DHZ na súťažiach. Bez ich pomoci by sa nám naše 

úspechy dosahovali ťažšie.  Veľké ďakujem preto patrí týmto sponzorom: 

Obec Spišský Štvrtok, KSK Prešov, Peter Petrovič, František Oravec, 

Vlado Dunčko – Texnet, Peter Dičák, Dárius Stančák, Firma STOVA, 

Čierňova Dolina, Pavol Slobodník, Šasy s.r.o., Braňo Kukura, Cukráreň 

Betlanovce, Florián, Masážny salón Aneta, Dufart s.r.o. 

Poďakovanie samozrejme patrí aj všetkým súťažiacim, ktorí svoj voľný 

čas venujú nášmu DHZ, tréningom a súťažiam, pomáhajú nám 

reprezentovať a v neposlednom rade pracujú na sebe a sú pripravení  

pomáhať našim spoluobčanom v krízových situáciách.  

Končiaci sa rok bol mimoriadne úspešný po športovej stránke, našťastie 

slabší, čo sa zásahov týka, ale hlavne v mnohých smeroch plný výziev, 

učenia sa, skvelých ľudí, spolupráce a chuti na sebe neustále pracovať. 

Máme pred sebou nový rok 2025, na ktorý sa veľmi tešíme a už teraz 

vieme, že nás čaká mnoho tréningov a odhodlania, aby sme to v ďalšom 

postupovom roku dotiahli čo najďalej. Hlavne naše žienky plánujú obhájiť 

titul majsteriek Slovenska, ktorý doteraz získali už 3x.  

Prajeme Vám, aby ste prežili krásne a pokojné sviatky v kruhu 

svojich blízkych a úspešný krok do nového roku 2025, ktorý 

dúfame bude zase raz o niečo pozitívnejší a plný nových výziev 

a splnených snov.  



 

Š T V R T O C K Ý  K U R I É R  
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Športové úspechy: 

Lucas Bobula - 31. miesto DLAB –

detská liga 

Tomáš Greš – 1. miesto Horal, 5. 

miesto Škoda Slovenský raj, 15. 

miesto DLAB –detská liga 

Jozef Greš – 3. miesto Horal, 7. 

miesto Škoda Slovenský raj, 29. 

miesto DLAB –detská liga 

Filip Žilka – 7. miesto Škoda 

Slovenský raj,17. miesto DLAB –

detská liga 

V septembri sme spoločne so zástupcami 

obce otvorili nový cyklomostík.  

Program sa začal v obecnom parku, kde pre 

deti boli nachystané rôzne aktivity, ako 

nafukovací hrad, dopravné ihrisko, zábavná 

aktivita „Park plný prekvapení“, v ktorej 

museli deti podľa indícií nájsť číselný kód, 

ktorým si odomkli sladké aj vecné odmeny. 

Potom sme sa spolu so starostom obce 

Petrom Gajom a starostom obce Letanovce 

Slavomírom Zahornadským presunuli k 

mostíku a následne, zatiaľ ešte neoficiálnou 

cyklotrasou do obce Letanovce.  

V júni sa na futbalovom ihrisku konal Deň obce. 

V rámci tohto podujatia si Cyklistický klub 

pripravil pre deti rôzne aktivity, v ktorých si 

mohli vyskúšať svoju šikovnosť, obratnosť a za 

zvládnutie trate získali sladkú odmenu.  

Aj tento rok sme pre žiakov pripravili akciu 

Bicyklom do školy, ktorá sa konala  tradične 

pred prázdninami. Súťaže sa zúčastnilo 43 detí. 

Potešili sme sa, že opäť sme boli úspešní vo 

výzve predsedu Prešovského samosprávneho 

kraja, kde sme získali dotáciu v hodnote 1500 € 

z celkovej sumy 1884,60 €. Cieľom bolo 

vybudovanie posilňovne pre žiakov ZŠ a členov 

CKSŠ.  

Poďakovanie patrí riaditeľke ZŠ Mgr. Romane 

Bajtošovej, starostovi obce Petrovi Gajovi 

a kolegom zo ZŠ za prejavenú podporu, dôveru 

a pomoc pri realizácii.    

V júli sa naši dvaja členovia Matej Barabas a Jozef 

Skokan zúčastnili pretekov „Spiš extrém 333“ na 

trati 222 km. Síce neskoro v noci, mierne 

unavení, ale úspešne dorazili živí a zdraví do 

cieľa. 

Rok sa blíži ku koncu a je tu 

čas na rekapituláciu našej 

činnosti v Cyklistickom klube.  

Okrem trénovania na súťaže 

sme si našli čas aj na 

organizovanie rôznych akcií 

s cieľom podporiť záujem 

o cyklistiku a šport v obci. 

V januári sme zorganizovali 

besedu pre najmladších členov 

nášho cyklistického klubu. 

Pozvanie prijali aj naši úspešní 

odchova nc i  –  ma j s t er 

Slovenska v horskej cyklistike za rok 2023 Filip Greš a Lujza Grešová. Cieľom besedy bolo 

motivovať najmenších športovcov, priblížiť im atmosféru skutočných pretekov a povzbudiť ich, 

aby sa nebáli súťažiť. Počas besedy sa Filip a Lujza podelili o svoje zážitky z pretekov, pričom 

zdôraznili dôležitosť vytrvalosti a radosti zo športu. Deti mali možnosť klásť otázky, dozvedieť sa 

viac o cyklistike a dokonca si mohli pozrieť niektoré trofeje a fotografie z ich úspechov. Beseda 

bola zároveň príležitosťou na vytvorenie priateľskej atmosféry a inšpiráciou pre budúcu generáciu 

mladých cyklistov. 

Ďakujeme všetkým zúčastneným, organizátorom, sponzorom a hlavne obci za podporu.  

Veríme, že ďalší rok bude rovnako úspešný. 

V septembri boli plánované aj cyklistické preteky v areáli ZŠ, ale 

z dôvodu nepriaznivého počasia museli byť zrušené. Ako náhradnú 

akciu si  cyklistický klub  pre rodiny s deťmi pripravil športové 

dopoludnie. V školskej telocvični boli pripravené pre predškolákov a 

žiakov prvého stupňa športové súťaže, ktoré  preverili ich zdatnosť, 

zručnosť, ale aj vytrvalosť. Starší žiaci si zmerali sily 

v badmintonovom turnaji. Samozrejme nechýbalo zdravé i sladké 

občerstvenie. Každý získal malú pozornosť a víťazi jednotlivých 

disciplín aj hodnotné vecné ceny. 

Mgr. Lenka Skokanová, Mgr. Vladimír Žilka 
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futbalový rok 2024 píše svoju poslednú kapitolu a pred nami je dlhá 

zimná prestávka. Spoločne sa pozrime a zrekapitulujme si dianie v 

klube počas uplynulých 12 mesiacov. 

Náš klub reprezentovalo 5 kategórií, preto sa v krátkosti pozrime, 

ako sa im darilo. 

Kategória U-11 pod vedením trénera Emila Bajtoša skončila v svojej 

turnajovej skupine na 3. mieste za Spišským Štiavnikom a Dravcami. 

Sme radi, že pribúda počet detí v tejto kategórii. Od leta prišlo k 

zmene a novým trénerom najmenších sa stal Miroslav Bajtoš. Chlapci 

herne napredujú a rozvíjajú sa v tréningovom procese aj naďalej. 

Kategória U-13 bola novou kategóriou v našom klube. V spoločnosti 

Bijacoviec, Draviec a Spišského Hrhova mladší žiaci v sezóne 

2023/2024 svoju turnajovú skupinu pod hlavičkou PFZ vyhrali. Počas 

zimnej prípravy sme absolvovali mnoho halových turnajov, ktoré boli 

spestrením tréningového procesu. Koncom júna sme sa zúčastnili na 

turnaji v Ľuboticiach. S bilanciou 2 výhier a 2 prehier sme obsadili 5. 

miesto. V skupine sa postupne stretli s Jamníkom (prehra 1:2), Šariš-

skými Michaľanmi (výhra 4:1), FK Humenné (prehra 8:0). V súboji o 5. 

miesto sme porazili FK Krásna výsledkom 2:0. Daný turnaj bol odme-

nou za svedomité pristupovanie k tréningom počas celej sezóny 

a vzornú reprezentáciu. Od sezóny 2024/2025 sú chlapci a dievčatá 

nováčikom v krajskej žiackej súťaži pod hlavičkou VSFZ. Ich súpermi 

sú známe mládežnícke bašty Spišské Podhradie či Krompachy. 

Kategória U-15 sa umiestnila v sezóne 2023/2024 na 9. mieste. Jadro 

mužstva tvorili chlapci ročníka 2011, v ktorých vidíme obrovský po-

tenciál. Od sezóny 2024/2025 sú starší žiaci taktiež nováčikom v kraj-

skej žiackej súťaži pod hlavičkou VSFZ. Súťaž je kvalitatívne na vyššej 

úrovni a je výbornou prípravou chlapcov do kategórie dorastu. 

Kategória U-19 je už tretiu sezónu členom 4. dorasteneckej krajskej 

ligy, v tej minulej skončila na peknom 6. mieste so ziskom 39 bodov. 

Po vynikajúcej jeseni a výsledkovo slabšej jari musíme byť spokojní. 

Citeľnou stratou bol odchod Jakuba Satera do FC Košice počas zimy. 

Ostatní hráči sa popasovali s touto zmenou statočne. V novom súťaž-

nom ročníku sa chlapci pohybujú v dolnej polovici tabuľky. Súťaž je 

vyrovnaná a mužstvo má pred sebou zaujímavú jar. 

A-mužstvo po zbabranej minulej sezóne vypadlo do 7. ligy. Zlepšený a 

sympatický herný prejav, chyby a nepremieňanie šancí na druhej stra-

ne v jarnej časti viedli k návratu do 7. ligy. Novým trénerom sa stal 

Viliam Štrauch. Podarilo sa nám zapracovať do mužstva dorastencov, 

ktorí sú stabilnými členmi kádra. Našou prioritou je dávať priestor 

mladým odchovancom a budovať perspektívne mužstvo.  

Veľkým prínosom bol 

príchod nášho odchovanca 

Timoteja Zummera. Jeho 

výkony a 29 gólov mu 

zabezpečilo pozvánku na 

Jedenástku roka PFZ 2024. 

Individuálne ocenenie je 

odmenou za tvrdú drinu, 

ale dôležitý je kolektív. 

Pre náš klub je veľkou 

radosťou, že Timo prišiel 

a pomáha nám postupnými 

malými krokmi plniť naše 

ciele. Celý kolektív si za-

slúži veľké uznanie a stále 

sme len na začiatku. Prežili 

sme výsledkovo výbornú 

jeseň a už teraz sa tešíme, 

čo nám prinesie rok 2025. 

Veríme, že nádherné chvíle s futbalom a veľa radosti. 

Veľká vďaka patrí Prešovskému samosprávnemu kraj za podporu 

projektu „Materiálno-športovo-technické vybavenie vo futbalovom 

klube OŠK Spišský Štvrtok“. Vďaka finančnej podpore z dotačnej 

schémy „Výzva poslancov PSK“ sme mohli zakúpiť našim mládežní-

kom tréningové tričká, tréningové lopty a novú sadu dresov. Ceníme 

si podporu a v podobných projektoch chceme pokračovať aj naďalej. 

V neposlednom rade chceme poďakovať obecnému úradu za spolu-

prácu a ústretovosť, kolegom z DHZ za celoročnú pomoc pri dopra-

ve, hráčom za vzornú reprezentáciu našich farieb, rodičom za dôveru. 

Milí fanúšikovia, 

chceme sa vám zo srdca poďakovať 

za Vašu neustálu podporu, nadšenie 

a vernosť. Vaša prítomnosť, energia 

a entuziazmus nám dávajú silu a moti-

váciu posúvať sa stále ďalej. Ďakuje-

me, že ste s nami boli v dobrých aj 

tých ťažších chvíľach. 

Milí rodičia, fanúšikovia, podporovatelia, športoví nadšenci, 

Drahí sponzori, 

Vaša štedrosť a dôvera nám umožňujú rásť, rozvíjať sa a dosahovať naše ciele. Bez Vašej pomoci 

by naše úspechy neboli možné. Ďakujeme, že ste s nami na tejto ceste a tešíme sa na pokračovanie 

našej spoločnej spolupráce. 

Rok 2024 nám priniesol množstvo výziev, úspechov aj lekcií. Sme vďační za každý moment, ktorý 

sme spolu prežili, a tešíme sa, čo nás čaká v roku 2025. 

Ďakujeme všetkým, že ste s nami a prajeme Vám veselé Vianoce a šťastný nový rok! 

Za OŠK Spišský Štvrtok, Ľuboš Bajtoš ml. 



 

Š T V R T O C K Ý  K U R I É R  
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Športový klub stolného tenisu Spišský Štvrtok Vás pozýva  

na 3. ročník Novoročného turnaja družstiev  

O pohár starostu obce Spišský Štvrtok  

 

Kedy:  dňa 11. januára 2025  

  prezentácia od 07:30,  

  otvorenie turnaja o 08:30 

Kde:  Telocvičňa Základnej školy Spišský Štvrtok 

Súťažné disciplíny:  dvojčlenné družstvá  

    (hráči môžu byť z rôznych klubov) 

Registrovať sa môžete do 10. 01. 2025 do 18:00 hod.  

emailom: stolnytenis@texnet.sk   

telefonicky a sms na čísle: 0905 704 895 – Vlado Dunčko 

Štartovné:   8.00 € 

Propozície sú dostupné na FB profile ŠKST Spišský Štvrtok. 

mailto:stolnytenis@texnet.sk
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Ocenenie darcov krvi 

Každoročne v decembri Slovenský červený kríž usporadúva sláv-

nostný aktív odovzdávania plakiet prof. MUDr. Jana Janského, 

ktorými vyjadruje úctu a vďaku bezpríspevkovým darcom krvi. 

Tento významný akt je dôkazom solidarity a ochoty pomáhať 

tým, ktorí to najviac potrebujú. Naši občania sú už tradične neod-

mysliteľnou súčasťou tejto slávnosti a ani tento rok to nebolo 

inak. 

Bronzovou plaketou za 10 odberov boli ocenení: Matúš Ora-

vec, Maroš Javorský a Martina Javorská. 

Striebornú plaketu za 20 odberov si prevzali: Ing. Lucia 

Bartková, PhD., František Bartko, Milan Novotný a Ing. Peter 

Lačný. 

Zlatú plaketu za 40 odberov, získali: Ing. Vladimír Borský a 

Peter Duľa. 

Ďakujeme všetkým darcom, aj tým, ktorí ešte neboli ocenení, ale 

rozhodli sa venovať časť seba na záchranu druhých.  

Ing. Eva Bajtošová 

Rozpočet obce na rok 2025 
Obecné zastupiteľstvo na svojom poslednom zasadnutí dňa 09.12.2024 

schválilo základný nástroj finančného riadenia obce - ROZPOČET. Výška 

rozpočtu obce vrátane rozpočtu škôl a školských zariadení je 3 831 133 eur 

v členení: 

Pokles hlavného príjmu obce, ktorým sú podielové dane z prímu fyzických 

osôb v štáte znamená, že hlavné aktivity obce budú smerované na prípravu 

projektov pre získavanie príspevkov a dotácií zo štátneho rozpočtu a zo 

štrukturálnych fondov EÚ. Veríme, že v získavaní cudzích zdrojov budeme 

úspešní.  

K aktivitám, ktoré napriek nízkemu rozpočtu plánujeme realizovať patrí - 

majetkoprávne vysporiadanie pozemkov pod budúce investície, výstavba 

urnových miest na cintoríne a realizácia schválených projektov Spišský 

Štvrtok - turisticky významná obec a Relaxačno športová zóna 

Kurty na ktoré obec získala dotácie. 

Príjmy:  Výdavky:  

Bežné 3 454 791 € Bežné 3 488 613 € 

Kapitálové 109 000 € Kapitálové 272 120 € 

Finančné 

operácie 

267 342 € Finančné 

operácie 

70 400 € 

SPOLU 3 831 133 € SPOLU 3 831 133 € 

Prevádzkový poriadok pohrebiska 

Obecné zastupiteľstvo na svojom zasadnutí dňa 09.12.2024 schvá-

lilo VZN 1/2024, ktorým sa vydáva Prevádzkový poriadok pohre-

biska Spišský Štvrtok, ktorý obsahuje najmä: 

− rozsah služieb poskytovaných na pohrebisku, 

− povinnosti nájomcu pri údržbe hrobového miesta, 

− povinnosti návštevníkov pohrebiska, 

− dobu sprístupnenia pohrebiska verejnosti, 

− spôsob ukladania ľudských pozostatkov a ľudských ostatkov, 

plán hrobových miest, 

− spôsob nakladania s odpadmi, 

− podmienky vstupu prevádzkovateľa pohrebnej služby na 

pohrebisko, 

− cenník služieb. 

Prevádzkový poriadok sa vzťahuje na prevádzkovateľa pohrebi-

ska, na nájomníkov hrobových miest, na poskytovateľov služieb 

na pohrebisku a na návštevníkov pohrebiska.  

Nariadením sa ustanovuje tiež ochranné pásmo pohrebiska 50 m 

od hranice pohrebiska a obmedzenia a činnosti, ktoré nie je mož-

né v ochrannom pásme vykonávať. Prevádzkový poriadok je plat-

ný od 01.01.2025 a je dostupný na www.spisskystvrtok.sk.   

  Plán kultúrnych, športových a spoločenských aktivít  

Na aktuálne termíny akcií Vás upozorní mobilná aplikácia „V obraze“. 

Január 80. výročie oslobodenia obce / 27.01./2025 

 Turnaj v stolnom tenise o pohár starostu  / 11.01.2025 

Február Obecný fašiangový ples / 22.02.2025 

Marec  Ostatné fašengy v maskách / 01.03.2025 

 Divadelné predstavenie / 23.03.2025 

Máj Stavanie mája / 02.05.2025 

 TEXNET CUP v stolnom tenise 

 Inaugurácia poštovej známky / 30.05.2025 

 Postupové okresné kolo v hasičskom športe 

Jún DEŇ OBCE / 07.06.2025 

 Túlavé kino / 27.06.2025 

Júl VHSL - DHZ 

 Túlavé kino  

August Spišský pohár - DHZ 

September Memoriál Tomáša Javorského - DHZ 

 Detské cyklo-preteky 

Október Úcta k starším 

November Divadelné predstavenie 

 Škola tanca 

December Rozsvietenie parku a vianočné trhy 

 Vianočná akadémia - ZŠ 

Tiesňové linky 
150  hasiči  

155 zdravotná záchranná služba   

158 polícia  

112 integrovaný záchranný 

systém  

Hlásenie porúch 
 

PLYN  0850 111 727 

ELEKTRÁRNE 0800 123 332  

VODÁRNE 053 446 1735  

  053 415 5216 

Webová stránka obce www.spisskystvrtok.sk 

Prináša stále aktuálne informácie. Ak máte záujem o 

dianie v obci, môžete využiť možnosti, ktoré stránka 

ponúka: 

• Zaregistrovať svoj e-mail a dostávať novinky 

zverejnené na webovej stránke - služba Smart-info. 

• Využívať mobilnú aplikáciu „V obraze“. 

• Prostredníctvom kontaktného formulára zasielať 

svoje pripomienky, či žiadosti. 



 

Štvrtocký kuriér 

Informačný občasník 

obce Spišský Štvrtok 

Vydáva: Obecný úrad Spišský Štvrtok. Kontakty:  Obecný úrad, Tatranská 260/4, 053 14  Spišský Štvrtok,  

tel.: 053/4598532,  e-mail: podatelna@spisskystvrtok.sk, www.spisskystvrtok.sk. Príspevky nie sú honorované, rukopisy 

nevraciame, texty nie sú kontrolované. Tlač: POLYPRESS Levoča spol. s r.o., počet výtlačkov:  650.  Nepredajné. 
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Základné pravidlá pre zber odpadov 

• nádoby a vrecia určené na zber a vývoz zmesového komunálneho odpadu a 

vyseparovaného odpadu musia byť označené štítkom s QR kódom, inak 

nebudú vyvezené, 

• nádoby a vrecia vykladajte večer pred zberom pred bránu, čím bližšie 

k chodníku, ulici, 

• poloprázdnu nádobu nevykladajte, vyložte ju k nasledujúcemu vývozu - 

ušetríte na poplatkoch, 

• Zložky odpadu určené na vytriedenie vrátane textilu a bioodpad zo záhrady je 

ZAKÁZANÉ ukladať do nádob na zmesový komunálny odpad - používajte 

nádoby a vrecia na to určené a kompostéry, 

• čím viac odpadu vytriedite, tým menší poplatok budete platiť.   

Papierové obaly z darčekov, 

papierové krabice, letáky, obaly z 

múky: patria do modrého kontajnera či 

vreca na papier, pokiaľ nie sú znečistené, 

mokré a mastné. A nezabudnite odpad pred 

vyhodením stlačiť. 

Plastové obaly z potravín, darčekov, 

kozmetiky, plastové fľaše, tégliky z 

jogurtov: patria do žltého kontajnera 

alebo vreca určeného na plasty. Aj tu platí, 

že obaly je potrebné zošliapnuť a zmenšiť 

ich objem. Nesmú obsahovať zvyšky 

tekutín, jedla či kozmetiky. 

Zaváraninové poháre, sklenené črepy, 

fľaše: patria do zeleného kontajnera, 

prípadne vreca. Fľaše a obaly nie je nutné 

umývať, stačí len dôkladne odstrániť ich 

obsah. 

Žiarovky, batérie z hračiek či 

svetelných dekorácií: môžete ich 

odovzdať v obchodoch, kde sa tieto 

výrobky predávajú alebo v našej ZŠ. 

Svetlá a svetielka, pokazené domáce 

spotrebiče: zber elektroodpadu realizuje 

obec 2x ročne, ale aj predajne 

elektrospotrebičov prevezmú elektroodpad 

bezplatne. 

Zvyšky jedla: šupky z ovocia či zeleniny, 

škrupiny z vajec, vrecká z čaju a podobne sa 

da jú  kompostovať  v  domác ich 

kompostéroch, 

Použitý kuchynský olej: zber realizuje 

obec 2x ročne, dá sa tiež odovzdať v 

uzatvorenej nádobe do kontajnera na to 

určeného, na niektorej z čerpacích staníc, v 

blízkosti niektorých supermarketov, 

prípadne na zbernom dvore.  

Textil a obuv: môžete posunúť známym, 

ktorí ich využijú, darovať charite, alebo 

vhodiť do kontajnerov na to určených. 

Textilný odpad odovzdajte podľa 

harmonogramu zberu na vopred určené 

zberové miesto. 

Staré alebo nepotrebné hračky: darujte 

niekomu, komu ešte urobia radosť. 

Ako správne zatočiť s odpadom, ktorý vznikne počas sviatkov? 

V súlade s § 81 ods. 7c) zákona č. 79/2015 Z. z. 

o odpadoch obec Spišský Štvrtok všeobecne záväz-

ným nariadením č. 2/2024, ktorým sa mení a dopĺňa 

Všeobecné záväzné nariadenie č. 2/2016 o nakladaní s 

komunálnymi odpadmi a drobnými stavebnými od-

padmi na území obce Spišský Štvrtok zavádza od 

01. januára 2025 zber textilného odpadu a určuje 

spôsob a podmienky triedeného zberu  - odpad 

z textilu: 

1. Textilný odpad je komunálny odpad, ktorý nie je 

vhodný na ďalšie nosenie prípadne iné použitie.  

2. Na území obce je zabezpečený zber a preprava 

odpadov z textilu. Jeho prepravu a zneškodňova-

nie zabezpečuje výhradne spoločnosť, s ktorou má 

obec uzatvorenú zmluvu.  

3. Zber a preprava odpadov z textilu sa uskutočňuje 

najmenej jedenkrát ročne na účely ich zhodnote-

nia alebo zneškodnenia. 

4. Obecný úrad zabezpečuje informovanosť obyvate-

ľov o zbere odpadov z textilu vopred osobitným 

oznamom, pričom využije všetky možnosti infor-

mačného systému obce (napr. na webovom sídle 

obce, rozhlasom a na informačných tabuliach).  

5. Odpady z textilu sa odovzdávajú v deň ich zberu 

vo vhodných obaloch napr. vreciach, ktoré si ob-

čania zabezpečujú sami.  

6. Odpad z textilu je zakázané zmiešavať s komunál-

nym odpadom a ukladať na verejné priestranstvá, 

resp. k odpadovým nádobám a kontajnerom na 

komunálny odpad. 

V praxi to znamená, že k doterajšiemu triedenému 

zberu plastov, papiera, skla či kovov pribudne aj zber 

odpadového šatstva a textilu. Ak sa totiž takýto odpad 

neseparuje, končí prevažne v čiernych nádobách na 

zmesový komunálny odpad a následne na skládkach.  

Termíny zberu budú zverejnené v zberovom 

kalendári. Zber obnoseného šatstva vhodného 

na ďalšie použitie sa bude zbierať príležitostne 

Zber textilného odpadu od 01. 01. 2025 

VZN obce Spišský Štvrtok č. 3/2024, ktorým sa mení a dopĺňa 

Všeobecne VZN č. 6/2021 o miestnom poplatku za komunálne 

odpady a drobné stavebné odpady na území obce Spišský Štvrtok, 

obec určila sadzbu poplatku vo výške 0,038109 € za jeden liter 

alebo dm3 komunálnych odpadov pre fyzické osoby, právnické 

osoby a fyzické osoby, ktoré vykonávajú podnikateľskú činnosť. 

Obec vyrubí poplatok rozhodnutím a to spätne po vykonaní 

odvozov k 31.12. zdaňovacieho obdobia, ktorým je kalendárny rok, 

podľa skutočne vyprodukovaného odpadu. 

VZN sa zároveň ustanovuje nový poplatok: Poplatník, ktorý 

zastupuje členov domácnosti a k 31. decembru 

kalendárneho roka nemal evidovaný žiaden vývoz odpadu, 

je povinný uhradiť poplatok 30 €. 

Poplatky za odpad od 1. januára 2025 

Zberné nádoby na zmesový 

komunálny odpad pre občanov 

zabezpečuje obec.  

Občania si môžu nádobu označenú 

QR kódom zakúpiť a vyzdvihnúť na 

Obecnom úrade v Spišskom Štvrtku v 

jej aktuálnej nákupnej cene.  

Ak si občan zabezpečí nádobu sám, je 

povinný pred uvedením nádoby do 

užívania požiadať obecný úrad o jej 

označenie QR kódom.  

Podnikatelia si nádoby na zmesový 

komunálny odpad zabezpečujú sami a 

sú povinní pred uvedením nádoby do 

užívania požiadať obecný úrad o jej 

označenie QR kódom.  

Vrecia na triedený odpad (plasty, 

kovy, tetrapaky, papier a sklo) 

zabezpečuje zberová spoločnosť. 

Vrecia musia byť označené štítkom s 

QR kódom. V prípade potreby si 

môžete štítky prevziať na obecnom 

úrade. Nádoby na triedený odpad 

je taktiež potrebné označiť štítkom s 

QR kódom, ktorý si vyzdvihnete na 

obecnom úrade. 

Nádoby na odpad 

mailto:podatelna@spisskystvrtok.sk
http://www.spisskystvrtok.sk
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